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Přítomni: prezenční listina 

 

Omluveni: prezenční listina  

 

Hosté:  prezenční listina 

 

Schůzi zahájil předseda VEZ J. Bauer v 8.00 hod. Připomněl, že schůze byla svolána na 

základě usnesení č. 77 přijatého na 11. schůzi konané dne 24. února t. r. Pozvánky byly všem 

včas rozeslány a návrh pořadu mají poslanci k dispozici. Předseda J. Bauer dal hlasovat  

o pořadu schůze, poslanci souhlasili /hlasování 8–0–0 je zachyceno v příloze/. 

 

Schválený návrh pořadu 
1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské rady 

v Bruselu ve dnech 24. a 25. března 2011 

2. Parlamentní projednávání společné zahraniční a bezpečnostní politiky a společné 

bezpečnostní a obranné politiky 

3. Sdělení předsedy 

4. Různé 

 

Předseda J. Bauer navrhnul  projednat jako první bod č. 2, členové výboru souhlasili. 

 

2. Parlamentní projednávání společné zahraniční a bezpečnostní politiky a společné 

bezpečnostní a obranné politiky 

 

Př. J. Bauer informoval, že předsedkyně Poslanecké sněmovny M. Němcová se 

začátkem dubna zúčastní v  Bruselu Konference předsedů parlamentů EU, kde bude 

diskutována otázka nastavení nové struktury meziparlamentní spolupráce a parlamentní 

kontroly v oblasti společné zahraniční a bezpečnostní politiky a společné bezpečnostní  

a obranné politiky. Důvodem je, že k 30. červnu t. r. dochází k  zániku Evropského 

shromáždění pro bezpečnost a obranu (ZEU). Předsedkyně PS se proto obrátila na VEZ, 

zahraniční výbor a výbor pro obranu a bezpečnost, aby se k  této otázce vyjádřily  

a předsedkyně mohla na jednání vystupovat s jasně daným mandátem. 

Poslanci schválili stanovisko VEZ k nové koncepci parlamentního projednávání SZBP  

a SBOP navržené předsedou  /usn. č. 79, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 24. a 25. března 2011 

 

Př. J. Bauer přivítal na schůzi výboru předsedu vlády ČR RNDr. Petra Nečase  

a předal mu slovo, aby informoval o pozicích, které bude ČR zastávat na zasedání Evropské 

rady v Bruselu ve dnech 24. – 25. února 2011. 

Premiér P. Nečas informoval, že na zasedání Evropské rady budou projednávána   

tři témata: 1) hospodářská politika, 2) aktuální situace v Libyi a 3) vývoj situace v Japonsku. 

 Ad 1) Je kladen důraz na implementaci evropského semestru a s tím spojenou 

rychlou fiskální konsolidaci a strukturální reformy posilující růst.  

Premiér P. Nečas uvedl, že novou kvalitu koordinace hospodářských politik přinese 

Pakt pro euro, na kterém se dohodly země eurozóny. Cílem těchto států je přijmout  

v  následujícím roce opatření, která povedou ke zvýšení konkurenceschopnosti EU. Vzhledem 

k nepřiměřeně krátkému času, který byl dán zemím, které nepatří do eurozóny, na zaujetí 

stanoviska k navrženému Paktu, se však ČR nebude moci k Paktu připojit. 
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V souvislosti s  ozdravěním bankovního sektoru provádí Evropský orgán pro 

bankovnictví spolu s  příslušnými orgány zátěžové testy. Bude zajištěna vysoká míra 

zveřejňování údajů bankami. 

Premiér P. Nečas informoval, že česká vláda podporuje posilování stabilizačních 

mechanismů a k navrhované změně čl. 136 SFEU konstatoval, že byl již schválen mandát 

oběma komorami Parlamentu ČR. 

Ad 2) Evropská rada zhodnotí vývoj v  Libyi od jejího posledního jednání, které se 

uskutečnilo dne 11. 3. 2011. ČR podporuje zajištění ochrany libyjského obyvatelstva  

a poskytování humanitární pomoci. 

Ad  3)  Premiér P. Nečas informoval, že Česká republika je připravena poskytnout 

pomoc Japonsku na unijní úrovni.  

V souvislosti s událostmi v  Japonsku je také třeba prověřit bezpečnost jaderných 

elektráren v  EU. 

 

Mpř. F. Novosada v  rámci rozpravy zajímalo stanovisko vlády  k  současné situaci, 

kdy je ČR pod velkým tlakem v oblasti jaderné energetiky ze strany Rakouska. 

Premiér P. Nečas konstatoval, že problémy v Japonsku jsou prostředkem k dalšímu 

vyjadřování se proti jaderné energetice. Informoval, že včera, kdy byl na návštěvě Rakouska, 

probíhalo mimořádné zasedání rakouské Národní rady k této otázce.  

Uvedl, že v  ČR existuje pro provozování jaderných elektráren široký politický 

konsensus a má i podporu veřejnosti. Ujistil, že občané ČR nejsou ohroženi. 

Mpř. J. Lobkowicz požádal o vysvětlení pojmu daň z finanční transakce. 

Premiér P. Nečas vysvětlil, že tato daň by se vztahovala na každý obchod na 

finančních trzích. ČR její zavedení nepodporuje, protože banky by ji naúčtovaly klientům ve 

formě bankovních poplatků. Konstatoval, že vzhledem k tomu, že 95 % bankovního trhu  

v ČR je pokryto dcerami zahraničních bank, byly by tyto poplatky přesunuty do českých 

poboček. 

Př. J. Bauera zajímalo, jestli existuje posun v názoru ČR na rozšíření Schengenského 

prostoru o Bulharsko a Rumunsko.  

Konstatoval, že podporuje pozici ČR k  Paktu pro euro. Zeptal se, jestli existuje 

předpoklad, že bude Pakt ustaven. 

Premiér P. Nečas uvedl, že situace Rumunska a Bulharska je složitá. V přístupových 

smlouvách je ale jejich vstup do Schengenského prostoru uveden jako povinnost. Konstatoval, 

že tyto země již vynaložily ke splnění přístupových kriterií značné finanční prostředky i úsilí. 

K Paktu pro euro vysvětlil, že bude založen jako standardní mezinárodní smlouva, 

která stojí mimo primární právo EU. ČR se do Paktu nezapojí, protože byl dojednán bez 

účasti ČR a předložen ve velmi krátkém časovém horizontu, což je pro vládu ČR 

neakceptovatelné. 

Poslanci souhlasili, aby mohla položit otázku novinářka Kateřina Šafaříková /hlasování 

8-0-0 je zachyceno v příloze/. Zajímalo ji, jaké informace vládě chybí pro specifikaci svého 

postoje k Paktu pro euro. Zeptala se také na názor premiéra na situaci, kdy by se k  Paktu pro 

euro nepřipojily pouze ČR a Velká Británie. 

Premiér P. Nečas vysvětlil, že závěry jednání Evropské rady o Paktu pro euro se liší od 

původního textu. Vyjádřil názor, že se jedná o špatný přístup vyčleňovat určitou skupinu zemí 

(zemí eurozóny) z  Evropské rady. Nepředpokládá, že by s  Paktem nesouhlasila pouze ČR  

a Velká Británie. 

Př. J. Bauer poděkoval premiéru P. Nečasovi za informace. 

 

3. Sdělení předsedy 
 

Př. J. Bauer informoval, že VEZ je v současnosti na řadě s uspořádáním dalšího setkání 

poslanců a senátorů s poslanci Evropského parlamentu zvolenými za ČR, navrhnul tedy, aby se 
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setkání uskutečnilo dne 8. dubna t. r. od 9.30 hod. ve Státních aktech. Mezi diskutovaná témata 

budou patřit Pakt konkurenceschopnosti/ Pakt pro euro, víceletý finanční rámec EU  

a parlamentní projednávání společné zahraniční a bezpečnostní politiky a společné bezpečnostní 

a obranné politiky. Př. J. Bauer navrhnul přijetí příslušného usnesení a zároveň pozval členy 

výboru k aktivní účasti /usn. č. 80, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

Př. J. Bauer dále navrhnul přijmout usnesení, kterým jej výbor pověří k  přípravě  

a svolání následující schůze, která se uskuteční dne 7. dubna t. r. Poslanci přijali usnesení, 

kterým zmocnili předsedu výboru ke stanovení termínu příští schůze, k jejímu svolání  

a k přípravě jejího pořadu /usn. č. 81, hlasování 8-0-0 je zachyceno v příloze/. 

 

4. Různé 

 

K tomuto bodu nevystoupil žádný poslanec. 

 

Schůze skončila v 9.00 hodin. 

 
/zapsala Eva Hadravová/ 

 

 

 

 

 

Jiří Zemánek v. r.     Jan Bauer v. r. 

ověřovatel výboru     předseda výboru 


